

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO'SRI DR. HAJI WAN JUNAIDI
BIN TUANKU JAAFAR [SANTUBONG]**

TARIKH : 10 JULAI 2019

SOALAN

Dato'Sri Dr. Haji Wan Junaidi bin Tuanku Jaafar [Santubong] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan rancangan Kerajaan untuk menswastakan agensi-agensi Kerajaan untuk mengurangkan anggota perkhidmatan awam dan sudahkah agensi-agensi tersebut dikenalpasti serta senarainya.

**JAWAPAN: YB DATUK WIRA DR. MD FARID BIN MD RAFIK
TIMBALAN MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kerajaan berhasrat untuk menswastakan agensi-agensi Kerajaan yang berpotensi untuk menjana sumber pendapatan sendiri secara mampan dan tidak lagi bergantung kepada dana Kerajaan. Walau bagaimanapun, tujuan utama penswastaan agensi Kerajaan bukanlah untuk mengurangkan anggota perkhidmatan awam tetapi sebagai salah satu kaedah kawalan saiz perkhidmatan awam.

Kawalan saiz perkhidmatan awam ini dilaksanakan melalui pelbagai kaedah. Antaranya kajian pertindihan fungsi antara jabatan/agensi, rasionalisasi perjawatan, pengoptimuman sumber manusia, serah urus fungsi (*outsourcing*), penyampaian perkhidmatan alternatif (*Alternative Service*

SOALAN NO. 94

Delivery), penswastaan, gabungan teknologi dan pengisian jawatan secara berhemah mengikut keperluan.

Kerajaan telah memperkenalkan Dasar Penswastaan pada tahun 1983 bagi meningkatkan peranan pihak swasta dalam pembangunan negara. Melalui dasar ini, Kerajaan telah berjaya mengurangkan bebanan kewangannya, mempertingkatkan sistem penyampaian perkhidmatan kepada rakyat, menggalakkan pertumbuhan ekonomi serta mengagihkan sumber secara cekap dan berkesan.

Kerajaan telah mengenal pasti dan mengemukakan cadangan awal agensi-agensi Kerajaan yang berpotensi untuk diswastakan. Walau bagaimanapun, perkara ini perlu dikaji secara terperinci dengan mengambil kira implikasi terhadap semua aspek yang berkaitan.

Sekian, terima kasih.